
ÚOCHB AV ČR, v. v. i. 

 
            

       RADA ÚOCHB 
      Zápis ze 74. schůze 

_______________________________________________________________________________  
 
Datum: 29. září 2015 
  
Přítomni: Lubomír Rulíšek, Iva Pichová, Jitka Moravcová, Ullrich Jahn, Zlatko Janeba, Jiří Jiráček, Radek 
Pohl, Petr Svoboda 
 
Omluveni: Tomáš Obšil  
  
Hosté: Zdeněk Hostomský  
 
Program: 
 
Program zasedání 
1) Finální úprava a schválení dokumentu "Cíle a poslání ÚOCHB" 
2) Evaluace vybraných skupin ÚOCHB - rozprava členů rady a diskuse s ředitelem 
3) Diskuse k mezioborovým grantům a způsobu jejich využití: nápady, koncepty 
4) Doplnění informací k hodnocení ústavů AV ČR 
5) Různé (Antonín Holý Lecture...) 

Zápis: 

Ad 1) Byly diskutovány formální úpravy dokumentu. Jmenovitě byla řešena problematika skupin 
cíleného výzkumu a jejich případné opětovné zařazení mezi vědecké skupiny. 

Usnesení: Přítomní členové Rady instituce jednomyslně schválili finální verzi dokumentu „Cíle a poslání 
ÚOCHB (IOCB Goals and Mission)“ s výhradou možnosti formálních (jazykově-technických) změn.  

Ad 2) Rada projednala s ředitelem ústavu proběhlé evaluace juniorských skupin, přednášku uchazeče o 
vypsanou juniorskou pozici na ústavu („HBV initiative“), kandidáta na Distinguished Chair, uchazeče o 
seniorskou vědeckou skupinu, a prezentace dvou skupin cíleného výzkumu, které se odehrály v 4.-5. 
září 2015 za účasti Mezinárodního poradního sboru (IAB). V režimu „velmi důvěrné“ ředitel sdělil 
členům Rady některé z názorů IAB na jednotlivé kandidáty a poté vyslechl subjektivní pohledy a názory 
jednotlivých členů Rady (přítomných na evaluacích) na presentace hodnocených. Ředitel zmínil, že tyto 
se v mnohých ohledech shodují s názory členů IAB. Ředitel slíbil Radě, že výsledky a závěry z evaulací 
budou zveřejněny do konce října 2015. 

Ad 3) Rada ve stručnosti diskutovala problematiku mezioborových interních grantů ÚOCHB, úskalí 
hodnotícího procesu a způsobů jejich využití. Předseda rady připraví první verzi „zadávací 
dokumentace“ a vzor pro „grantovou přihlášku“, jak pro tyto mezioborové granty, tak pro tzv. „proof-
of-the-principle“ granty. 
 
Ad 4) Rada byla informována o plánovaném průběhu hodnotícího dne (evaluace ústavů AV ČR), tedy o 
účasti a působnosti hodnotící komise na pracovišti s tím, že po presentaci ředitele ústavu se předseda 
příslušné komise setká i s přítomnými členy Rady instituce. Bez usnesení. 



 
Ad 5) Rada projednala s ředitelem ústavu organizaci první přednášky v rámci „Antonín Holý lecture 
series“, kterou přednese John C. Martin, výkonný ředitel Gilead Sciences, Inc. Po přednášce dojde 
k slavnostnímu odhalení busty Antonína Holého a inauguraci nově zrekonstruovaných prostor 
v budově A. Ředitel krátce diskutoval s Radou seznam pozvaných hostů. 
Rada per rollam schválila přihlášku Dr. M. Kaisera do programu AV pro mzdovou podporu 
postdoktorandů. 
Rada se domnívá, že rozpočet na daný kalendářní rok (který Rada schvaluje) by se měl začít v hlavních 
obrysech diskutovat ještě před začátkem daného kalendářního roku, a nikoliv v jeho třetině či 
polovině. Na jednom z příštích zasedání by Rada ráda vyslechla Ing. Milana Drahoňovského a 
diskutovala s ním hlavní obrysy připravovaného rozpočtu na rok 2016. Předseda Rady vyjádřil obavy ze 
stále rostoucí výdajové stránky rozpočtu, které nemusí být po skončení příjmů z licencí dlouhodobě 
financovatelné. 
 

Zapsal: M. Matoušek 

Schválil: L. Rulíšek, předseda Rady ÚOCHB                                          

 


